

Dear friends,

Led by the Dardenne brothers, the community of European filmmakers launched a petition, raising the dangers the negotiation of a free trade agreement between the European Union and the United States represent for the cultural exception.

The negotiation mandate presented by the European Commission does not exclude explicitly the audiovisual sector, putting at risk the public policies implemented by Member States to support the audiovisual and cinematographic industry, although these policies are vital for the birth of new talents and the diversity of the works created and distributed in all territories.

For more than ten years, the Cinéfondation has been supporting creators through its Selection in Cannes and its "Résidence" in Paris.

Recalling this commitment, we invite you to join the filmmakers' petition to protect the cultural exception.

SIGN THE PETITION : <https://www.lapetition.be/en-ligne/The-cultural-exception-isnon-negotiable-12826.html>

Georges Goldenstern

General Manager of the Cinéfondation

<http://www.saa-authors.eu/fr/news/Actualités>

<http://www.ficdc.org/cdc3267>

Chers amis,

La communauté des cinéastes emmenée par les frères Dardenne s'est émue dans une pétition du danger encouru par l'exception culturelle dans le cadre des négociations de libéralisation des échanges entre l'Europe et les Etats-Unis.

Le mandat de négociation de la Commission européenne n'exclut pas explicitement le secteur de l'audiovisuel, ce qui représente un risque majeur pour la poursuite des politiques publiques des Etats pour soutenir et accompagner l'industrie audiovisuelle et cinématographique. Or ces politiques sont les garants du renouvellement des talents, de la diversité de la création et de la diffusion des œuvres sur les différents territoires.

La Cinéfondation depuis plus de dix ans accompagne la création cinématographique à travers sa sélection à Cannes et sa Résidence à Paris.

Au nom de cet engagement, nous vous invitons à rejoindre la pétition des cinéastes européens pour la défense de l'exception culturelle.

SIGNER LA PÉTITION : <https://www.lapetition.be/en-ligne/The-cultural-exception-isnon-negotiable-12826.html>

Georges Goldenstern

Directeur de la Cinéfondation

<http://www.saa-authors.eu/fr/news/Actualités>

<http://www.ficdc.org/cdc3267>